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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Varga Mihály, pénzügyminiszter 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Hogyan és mikortól akarják az összes nyugdíjban és 
szociális juttatásban részesülő számára az elektronikus utalást megoldani?" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A Nemzeti Versenyképességi Tanács legutóbbi ülését követően Ön - többek között – arról számolt
be,  hogy megvizsgálták a  nyugdíjak és  szociális  transzferek bankszámlára utalásának bővítését.
Elmondta,  hogy hosszú  távon  az  a  cél,  hogy minél  inkább  utalással  valósuljanak  meg  ezek  a
kifizetések. Jelenleg a nyugdíjak esetében ez az arány 50%, ezt szeretnék felgyorsítani.

Ez  egyfelől  nagyon támogatandó,  hiszen  nyilvánvalóan  az  elektronikus  fizetésé  a  jövő,  amivel
együtt jár az egyre kisebb készpénzforgalom, ami szintén cél. Ugyanakkor a nyugdíjasok jelentős
részénél és a szociális juttatásból élők egy részénél is, nem véletlenül nem utalással kérik az ellátást,
hiszen  nincs  bankszámlájuk és  kártyájuk  sem,  illetve  nem sok mindent  tudnának vele  kezdeni.
Ennek legfőbb oka  az,  hogy olyan településeken élnek,  ahol  jellemzően nincs  kártyás  fizetésre
lehetőség. Ha pedig készpénzt szeretnének felvenni, akkor arra sincs sok helyen mód, mivel nincs
helyben ATM. Ha van, akkor sincs akkora „választék”, mint egy nagyvárosban, tehát csak jelentős
többletköltséggel tudnának pénzt felvenni.

Továbbá a bankszámlának olyan havi vagy akár éves költségei is vannak, amik egy néhány tízezer
forintos nyugdíjnál is arányaiban jelentős kiadást jelentenek, nem beszélve az ennél kisebb összegű,
esetenként pár ezer forintot jelentő szociális juttatásokról. Annak érdekében, hogy az érintettek ne
járjanak rosszabbul, valamilyen módon pótolnia kéne az államnak a felmerülő költségeket: például
biztosít  vagy előír  valamilyen „nullaforintos” számlát,  kártyahasználatot.  Ez egyébként is  elvárt
volna azok esetében, akik „csak” emiatt kénytelenek számlát nyitni.

Mindezek miatt kérdezem:



- Hogyan és mikortól akarják az összes nyugdíjban és szociális juttatásban részesülő számára
az elektronikus utalást megoldani? 

- Milyen módon fogják kompenzálni a felmerülő többletköltségeket, különösen az alacsony
ellátást kapó jogosultak számára? 

Tisztelettel várom válaszát!

Budapest, 2019. november 6.

Szabó Sándor

országgyűlési képviselő

(MSZP) 
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